
Protokół Nr XXXVI.2022 

 z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Baruchowo 

 dnia 10 marca 2022 r.  

 

Dnia 10 marca 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Baruchowo odbyły się obrady 

XXXVI sesji Rady Gminy Baruchowo.  

W trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) sesję zwołał Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław 

Komorek.  

 

 Do pkt 1. Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy Baruchowo.  

O godzinie 13.00 otwarcia XXXVI sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Baruchowo 

Pan Jarosław Komorek.  

W obradach uczestniczyli radni i przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pan Stanisław 

Sadowski, Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński, Skarbnik Gminy Pani Mariola 

Kurdubska, Sekretarz Gminy Pani Joanna Gawłowska oraz Radny Powiatu Włocławskiego 

Pan Roman Tomaszewski. 

 

 Do pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne 

w podejmowaniu uchwał.  Radni nieobecni podczas sesji: Pani Małgorzata Gospodarowicz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 Do pkt 3. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Baruchowo. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzednich obrad. 

5. Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Baruchowo na rok 2022. 

6. Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2021-2032. 



7. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Baruchowo. 

8. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy 

Lubień Kujawski części zadania z zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

9. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy 

Kowal części zadania z  zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

10. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 

11. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2023. 

12. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Baruchowo na rok 

2022. 

13. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Baruchowo na rok 2022. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Baruchowie. 

15. Wolne wnioski, sprawy bieżące. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpłynięciu wniosku Wójta Gminy Baruchowo 

do Rady Gminy o usunięcie z porządku obrad XXXVI sesji Rady Gminy punktu dotyczącego 

sprawozdania z działalności Komisariatu Policji w Kowalu oraz informacji o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego a terenie gminy Baruchowo za rok 2021. 

Rada Gminy przyjęła wniosek o usunięcie z porządku obrad XXXVI sesji Rady 

Gminy punktu dotyczącego sprawozdania z działalności Komisariatu Policji w Kowalu oraz 

informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego a terenie gminy Baruchowo za rok 

2021 (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów).  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem powyższego wniosku o usunięcie z porządku 

obrad XXXVI sesji Rady Gminy punktu dotyczącego sprawozdania z działalności 

Komisariatu Policji w Kowalu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego a terenie gminy Baruchowo za rok 2021 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 



Następnie Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmienionego  porządku 

obrad. Rada Gminy jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad XXXV sesji (za – 14 

głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów). 

Raport imienny głosowania nad przyjęciem porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzednich obrad.  

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad XXXV sesji Rady Gminy 

Baruchowo był do wglądu w sekretariacie Urzędu, a także wyłożony bezpośrednio przed 

obradami. 

Następnie, Przewodniczący zwrócił się do radnych o zgłaszanie uwag i pytań do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i opowiedzieli się za jego nieodczytywaniem.  

Kolejno, Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad przyjęciem Protokołu 

Nr XXXV.2022 z obrad XXXV sesji Rady Gminy Baruchowo.  

Za przyjęciem protokołu z poprzednich obrad było 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 głosów.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem protokołu z poprzednich obrad Rady Gminy 

Baruchowo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Baruchowo na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały Rady Gminy 

Baruchowo z dnia zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Baruchowo na 

rok 2022. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Pani Mariola Kurdubska.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Baruchowo na rok 2022 

została przyjęta jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Baruchowo na rok 2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



Ad. 6. Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2021-2032. 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Baruchowo na lata 2021-2032.  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Mariola Kurdubska.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2021-2032 (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało 

się – 0 głosów) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Baruchowo. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Baruchowo.   

 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Baruchowo została przyjęta jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się 

– 0 głos) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Baruchowo stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 



Ad. 8. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę 

Baruchowo od Gminy Lubień Kujawski części zadania z zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy Lubień Kujawski części zadania z zakresu 

organizacji publicznego transportu zbiorowego.  

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy Lubień Kujawski części 

zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego została przyjęta 

jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi załącznik nr 11 

do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem Uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę 

Baruchowo od Gminy Lubień Kujawski części zadania z zakresu organizacji publicznego 

transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 9.  Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę 

Baruchowo od Gminy Kowal części zadania z  zakresu organizacji publicznego 

transportu zbiorowego. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy Kowal części zadania z  zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie przejęcia przez Gminę Baruchowo od Gminy Kowal części zadania z  

zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. została przyjęta jednogłośnie (za – 14 

głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę 

Baruchowo od Gminy Kowal części zadania z  zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika 

przyrody. 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zniesienia statusu pomnika przyrody. 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 

Uchwała w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody została przyjęta jednogłośnie (za – 

14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem Uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika 

przyrody stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 11.  Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 

2023. 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

funduszu sołeckiego na rok 2023. 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2023 została przyjęta jednogłośnie (za – 14 

głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 

2023 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie 

Baruchowo na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały  w sprawie 

uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w gminie Baruchowo na rok 2022. 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 



Uchwała w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Baruchowo na rok 2022 została przyjęta 

jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi załącznik nr 19 

do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Baruchowo 

na rok 2022 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji stałych Rady Gminy Baruchowo na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Baruchowo na rok 2022. 

Projekt uchwały omówiła Pani Sekretarz Joanna Gawłowska.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Baruchowo na 

rok 2022 została przyjęta jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) 

i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji stałych Rady Gminy Baruchowo na rok 2022 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Baruchowie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nadania statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Baruchowie. 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Uchwała w sprawie nadania statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Baruchowie została 

przyjęta jednogłośnie (za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głos) i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu.  



Raport imienny głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Baruchowie stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 Ad. 15. Wolne wnioski, sprawy bieżące. 

 

Głos zabrał Radny Powiatu Włocławskiego Pan Roman Tomaszewski, informując o 

bieżących działaniach powiatu. Radny poruszył temat  braku pieniędzy i trudności 

związanych z podpisywaniem umów ze względu na rosnące ceny. Niektóre plany 

inwestycyjne na terenie powiatu włocławskiego, a w szczególności odcinek drogi Modlibórz-

Kłóbka-Chodecz, które uzyskały dofinansowanie 14 mln zł. z Urzędu Marszałkowskiego 

powinny zostać zrealizowany.  Pozostałe inwestycje z uwagi na rosnące ceny będą wymagały 

zaciągnięcia pożyczek. Finanse powiatu w chwili obecnej  są w dobrej kondycji, jednakże 

trzeba zwracać szczególną uwagę na nieprzewidziane wcześniej inwestycje, czy też inne 

wydatki. Jeśli chodzi o chodnik w Goreniu - ta inwestycja jest brana pod uwagę, jednakże 

może być wykonywana po okresie letnim. Starostwo Powiatowe zgłosiło wniosek o 

dofinansowanie na liczne inwestycje na terenie m.in. Świątkowic, Bożej Woli. W związku z 

tym Radny zaapelował o uregulowanie stanów prawnych właścicieli nieruchomości. Droga 

łącząca Kowal i Baruchowo, zgodnie z obietnicami Pana Marszałka powinno zostać 

zmodernizowana. Do tego tematu odniósł się Pan Wójt Stanisław Sadowski, który 

poinformował o uzgodnieniu miejsc przejść. Pan Wójt uzyskał informację od Zarządu Dróg, 

że nie jest potwierdzony termin zakończenia remontu wspomnianej drogi, może to być 

kolejny rok. Gmina Baruchowo rozpoczęła remont drogi w miejscowości Zawada jeszcze 

przed rozpoczęciem wojny, a wykonawca obniżył cenę o 70 tys. zł. w dniu 9 marca 

otworzona została oferta dot. Świątkowic. Pan Wójt poinformował, że przed końcem udało 

się zaoszczędzić milion złotych na inwestycji pn .Centrum Aktywności Rodzinnej. Na tę 

inwestycję gmina Baruchowo otrzymała 9 mln zł. Wójt Gminy Baruchowo poinformował o 

postępach prac na placu zabaw przy ZSP w Baruchowie, PSZOKu w Baruchowie oraz 

drogach w miejscowościach  Świątkowice i Zawada.  Wójt Gminy Baruchowo Pan Stanisław 

Sadowski  oznajmił, że gmina zamierza złożyć wniosek o restrukturyzację odcinków  drogi w 

miejscowości Lubaty, Zakrzewo koło mleczarni, Goreń Nowy i Skrzynki, Kurowo Kolonia. 

Gmina Baruchowo planuje również rozpocząć drugi etap remontu szkoły.  

Następnie głos zabrał Radny Pan Kazimierz Koralewski, który zwrócił uwagę, że na drodze w 

Zakrzewie są dziury, które wymagają załatania.  



Kolejno Radny Powiatu Włocławskiego Pan Roman Tomaszewski zwrócił się z pytaniem do 

Wójta czy i w jaki sposób przygotowuje się urząd do ewentualnych przyjęcia uchodźców? W 

jaki sposób gmina planuje pomagać uchodźcom? W odpowiedzi Wójt Gminy Baruchowo 

odparł, że do akceptacji Pana Wojewody zostało zgłoszone dwadzieścia pięć miejsc w 

Zielonej Szkole, jednakże stawki bardzo często się zmieniają, na chwilę obecną sytuacja 

pozostaje pod obserwacją, a uchodźcom trzeba zapewnić odpowiednie warunki, na co Urząd 

Wojewódzki nie zwraca uwagi. Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński dodał, że przyjęcie 

uchodźców pod dach nie wiąże się tylko z zapewnieniem żywności i miejsca do spania, trzeba 

wziąć pod uwagę to, że ci ludzie będą wymagali opieki medycznej, czy też załatwiania spraw 

urzędowych. Prywatne osoby przyjmujące uchodźców pod dach mogą liczyć na refundację 

kosztów dopiero od momentu, kiedy ustawa zacznie obowiązywać, to zresztą jednoznacznie  

wczoraj, czy przedwczoraj Pan Wojewoda powiedział na wideokonferencji. Dopiero od tego 

momentu będzie można podpisywać umowy, bo tak to będzie wyglądało, że samorządy 

gminy będą podpisywały umowy z poszczególnymi mieszkańcami, którzy zapewniają 

miejsce do zamieszkania i wyżywienia takim osobą i na tej podstawie będą przekazywane 

przez gminę dotacje celowe na koszty związane ze noclegiem tych osób. I tutaj też jest duży 

nacisk kładziony na to, że to jest dotacja celowa. W związku z tym rozliczyć trzeba się będzie 

potem z tej dotacji, a więc gmina  będzie zobowiązana do posiadania dokumentacji 

wskazujące na to, że zostały poniesione koszty związane z utrzymaniem takich rodzin. Tak 

dlatego to wszystko musi być przemyślane, tak samo jak i kwestia samego przyjmowania 

uchodźców pod swoje dachy. Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński zaapelował o 

przemyślane decyzje odnośnie przyjmowania uchodźców  z uwagi na to, że w ostatnim czasie 

większość osób, które przyjęła obywateli Ukrainy pod swój dach zgłasza swoją 

niedyspozycję. Finansowanie przewidziane jest na dwa miesiące z uwagi na to, że rząd polski 

zakłada chwili obecnej, że dwa miesiące wystarczą uchodźcom na to, żeby znaleźć sobie 

miejsce pracy, źródło finansowania aby się w jakiś nie uniezależnili od środków 

pochodzących z budżetu państwa. Osobom z przypisanym nr PESEL będzie przysługiwała 

bezpłatna opieka medyczna oraz dostęp do wszystkich świadczeń. Poza tym dzieciom będzie 

przysługiwała bezpłatna opieka i bezpłatna edukacja, tak jak wszystkim innym dzieciom na 

terenie naszego kraju.  

 

 

 

 



 

 Ad. 16. Zakończenie obrad.  

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek 

zakończył obrady wypowiadając słowa: ,,Zamykam obrady XXXVI sesji Rady Gminy 

Baruchowo”.  

 

 

 

     Protokolant                 Przewodniczący Rady  

          Gminy Baruchowo 

 

 

 Ilona Gontarek                            Jarosław Komorek 

  


